
> Retouradres Postbus 43006 3540 AA Utrecht

De Voorzitter van de Tweede Kamer
der Staten-Generaal
Binnenhof 4
2513 AA  DEN HAAG

Datum 20 juli 2020
Betreft Beantwoording schriftelijke vragen over poolvossen die in kooien 

worden gehouden

Geachte Voorzitter, 
Hierbij stuur ik u de antwoorden op de vragen van het lid Wassenberg (PvdD) over 
het bericht dat een nertsenfokker al jaren vossen in kleine, kale en smerige 
draadgazen kooien houdt. (ingezonden 2 juni 2020, kenmerk 2020Z09896).

Carola Schouten
Minister van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit
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1
Kent u het bericht ‘Dierenactivisten vinden illegale vossen in kleine kooien op 
nertsenfarm’?

Antwoord
Ja. 

2
Kunt u bevestigen dat het houden van vossen voor de productie van bont al sinds 
2008 is verboden?

Antwoord
Ja.

 
3
Hoeveel controles zijn er sinds de inwerkingtreding van het verbod in 2008 
uitgevoerd bij de bedrijven die voorheen vossen hielden en hoe vaak zijn hierbij 
nog vossen aangetroffen op de bedrijven?

Antwoord
Het is niet meer te achterhalen welke bedrijven voor het verbod van 2008 vossen 
hebben gehouden, waardoor het niet mogelijk is om deze vraag te beantwoorden.

4
Was de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) ervan op de hoogte dat 
de betreffende nertsenfokker, die voorheen ook vossen fokte voor bont, deze 
vossen hield? Zo ja, sinds wanneer was de NVWA hiervan op de hoogte?

Antwoord
In 2017 zijn deze vossen gezien tijdens een inspectie. De nertsenhouder had in het
verleden vossen gehouden voor de bontfokkerij en was daar in verband met het 
verbod mee gestopt. Het is niet verboden om (pool)vossen te houden als hobby- of
gezelschapsdier (althans als niet-productiedier), mits er niet meer mee gefokt 
wordt voor het bont. De houder hield zich aan deze voorwaarden. In 2017 was 
daarom geen aanleiding tot nader onderzoek of handhaving.

5
Indien de NVWA daarvan op de hoogte was, waarom is er dan niet ingegrepen, 
gezien het feit dat de vossen in kleine, smerige, kale draadgazen kooien verbleven
en dat de dieren duidelijk diergeneeskundige hulp nodig hadden?
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Antwoord
Zoals hierboven beschreven werden de poolvossen hobbymatig gehouden en werd
niet met de dieren gefokt voor het bont. De houder hield zich aan de (wettelijke) 
voorwaarden. In 2017 was daarom geen aanleiding tot nader onderzoek of 
handhaving.

6
Indien de NVWA daarvan niet op de hoogte was, hoe verklaart u dan dat de NVWA 
de vossen blijkbaar gemist heeft, ondanks het feit dat de vossen gezien de leeftijd 
van de dieren vermoedelijk al negen jaar door de nertsenfokker werden gehouden,
en de NVWA wel degelijk zegt ‘risicogericht te controleren bij de pelsdiersector’? 

Antwoord
Zie mijn antwoord op vragen 4 en 5. 

7
Is het juist dat de omstandigheden waaronder de vossen werden gehouden 
identiek zijn aan de omstandigheden waaronder vossen werden gehouden voor de
pelsproductie in Nederland, tot deze verboden werd? Zo nee, waarin verschillen 
deze omstandigheden dan?

Antwoord
Op het moment van controle op 20 mei jl. waren er vijf poolvossen aanwezig. Het 
is niet verboden om (pool)vossen te houden als hobby- of gezelschapsdier (althans
als niet-productiedier), mits er niet mee gefokt wordt voor het bont. Er is tijdens de
inspectie niet getoetst aan de regelgeving zoals die tot 12 jaar geleden gold, maar
aan de op dit moment geldende regelgeving uit de Wet dieren en het Besluit 
houders van dieren. 

8
Hoe vaak is de betreffende bontfokkerij waar de vossen werden gehouden de 
afgelopen tien jaar gecontroleerd door de NVWA? Werden daarbij overtredingen 
geconstateerd? Zo ja, welke dan en is daarbij handhavend opgetreden? Zo nee, 
waarom werd er niet handhavend opgetreden?

Antwoord
De afgelopen 10 jaar is het betreffende bedrijf één keer gecontroleerd. Dit was in 
2017. Op dat moment was er geen aanleiding tot nader onderzoek of handhaving.

9
Klopt het dat de NVWA in 2019 bij geen enkele nertsenfokker een controle heeft 
uitgevoerd? Zo ja, hoe is dit mogelijk? Zo nee, hoeveel controles zijn er dan 
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uitgevoerd bij hoeveel bedrijven en waren dit reguliere controles of controles op 
basis van een melding?

Antwoord
De NVWA heeft in 2019 één controle verricht op dierenwelzijn op een 
nertsenbedrijf. Dit betrof een controle naar aanleiding van een melding.

10
Hoe vaak controleert de NVWA de bontfokkerij? Kunt u een overzicht geven van 
het aantal controles sinds 2013 bij pelsdierenbedrijven en de aard van deze 
controles?

Antwoord
De NVWA controleert risicogericht bij de pelsdierhouderij op diverse onderwerpen, 
waaronder de Wet verbod pelsdierhouderij en welzijn. Voor een aantal van deze 
onderwerpen heb ik uw Kamer overzichten toegestuurd met de aantallen 
controles. Voor de inspecties bij pelsdierhouders, op basis van de Wet verbod 
pelsdierhouderij, verwijs ik naar mijn antwoorden op eerdere vragen van uw 
Kamer1 en mijn brief van 19 februari 20192. Voor de inspecties bij pelsdierhouders 
op dierenwelzijn verwijs ik u naar de Meerjarig Nationaal Controleplan (MANCP) 
jaarverslagen.3 Tevens verwijs ik u naar de inspectieresultaten zoals deze zijn 
gepubliceerd op de website van de NVWA.4

11
Erkent u dat het onthouden van de nodige verzorging aan welk dier dan ook 
strafbaar is? Wordt de bontfokker die de vossen hield hiervoor gestraft?

Antwoord
Op grond van de Wet dieren en het Besluit houders van dieren is het onthouden 
van de nodige verzorging aan dieren strafbaar. Op 20 mei jl. is naar aanleiding van
een handhavingsverzoek van Animal Rights, een inspectie uitgevoerd door een 
inspecteur en een dierenarts van de NVWA op het betreffende bedrijf. Bij deze 
inspectie zijn vijf (pool)vossen aangetroffen. De houder gaf aan deze dieren niet te
houden voor hun bont. Het is niet verboden om (pool)vossen te houden als hobby- 
of gezelschapsdier (althans als niet-productiedier). In een bericht van Omroep 

1 Kenmerk 2016Z24725, kenmerk 2017Z11122, kenmerk 2018Z14349
2 Ons kenmerk DGA-DAD / 19048014
3 https://www.nvwa.nl/over-de-nvwa/organisatie/jaarverslagen-en-jaarplannen-nvwa/multi-annual-national-control-
plan-mancp
4 https://www.nvwa.nl/documenten/dier/dierenwelzijn/welzijn/publicaties/inspectieresultaten-welzijn-nertsen-2017 
en https://www.nvwa.nl/onderwerpen/dierenwelzijn/documenten/dier/dierenwelzijn/welzijn/inspectieresultaten/wet-
verbod-pelsdierhouderij-inspectieresultaten-2018
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Brabant5 is te lezen dat de eigenaar zijn vossen vrijwillig heeft overgedragen aan 
een dierentuin. 

12
Zijn er meer nertsenfokkers die vossen als ‘gezelschapsdieren’ houden? Zo ja, om 
hoeveel locaties gaat het en hoeveel vossen leven daar? Vindt u dit een wenselijke
situatie? Zo nee, wat gaat u daaraan doen?

Antwoord
Er zijn tijdens controles in de afgelopen jaren bij andere nertsenbedrijven geen 
vossen aangetroffen. 

5 https://www.omroepbrabant.nl/nieuws/3209171/poolvossen-uit-nertsenfokkerij-twee-weken-onder-de-pannen-in-
zoo-veldhoven
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